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U nás v kraji
www.khk.cz březen 2024

Milí 
spoluobčané,
po zimním obdo-
bí krátkých dnů 
a dlouhých nocí 
přináší březen 
více světla, plaší 
zimu a přivádí jaro. To je sym-
bolem nového zrození a nových 
začátků. Pro naše domovy to 
znamená zpravidla velký úklid, 
pro zahrady a květináče čerstvou 
zem a naklíčená semínka, nové 
barvy. A tak si říkám, jak pěkné by 
bylo, kdybychom alespoň z části 
dokázali to samé i s nastavením 
naší mysli. 

Slovo hejtmana

Uplynulá zima (a nejen ta kalen-
dářní) v nás dílem oprávněně, 
dílem kvůli řadě katastrofických 
prognóz od kde koho vyvolala 
mnoho nejistot, uzavřela naše 
obzory do úzkého pruhu vidění, 
a to povětšinou sklenice spíše 
poloprázdné než poloplné. Ani 
příští období nebude zcela jistě 
vystláno růžemi, ale myslím, že 
máme-li všem dalším výzvám 
čelit objektivně a obstát v nich, je 
potřeba pustit k sobě i trochu po-
zitivních emocí a náhledů na svět 
kolem sebe. 
 Březen je také měsícem boha-
tým na řadu významných dnů, jako 

je například Mezinárodní den žen 
či Den učitelů, ale také Evropský 
den památky obětem terorismu 
i výročí vstupu České republiky 
do NATO. A vyrazíte-li do přírody, 
je na místě si v kontextu Světo-
vého dne vody a Mezinárodního 
dne lesů uvědomit, jakou pro nás 
mají obě tyto komodity cenu a jak 
bychom se k nim proto měli chovat. 
V březnu je také Mezinárodní den 
štěstí a ten bychom určitě měli 
oslavit. Minimálně tím, že si v tento 
den připomeneme všechny hezké 
okamžiky, které jsme prožili, i malé 
radosti, které můžeme každý den 
sdílet. Jsou těmi největšími poklady.

 A nemohu zapomenout na Ve-
likonoce, jejichž část letos spadá 
také do března. Ať už je slavíte jako 
největší křesťanský svátek v roce, 
nebo jenom užíváte volných 
dní jako příležitosti k setkání 
s rodinou a přáteli, ať se držíte 
tradičních zvyků nebo těch rodin-
ných, které jste si sami vytvořili, 
přeji vám, aby byly co nejveselejší. 
Pusťme do svých domovů jaro 
i chuť vidět sklenici nikoliv polo-
prázdnou, ale poloplnou nových 
příležitostí, které má smysl hledat 
a využít.

Martin Červíček
hejtman Královéhradeckého kraje

Mladé cukrářky z Nové Paky triumfovaly v Německu 
Žákyně ze Střední školy gast-
ronomie a služeb Nová Paka se 
začátkem února tradičně zúčast-
nily Světové olympiády kuchařů 
a cukrářů ve Stuttgartu a opět 
s velikým úspěchem! Martina 
Bártová a tři Lucie – Hendrychová, 
Budínová a Nosková – soutěžily 
v jedné z nejnáročnějších katego-
rií Cukrářská artistika. Jejich práce 
s šedesátkou dalších exponátů 
od cukrářů z Itálie, Jižní Koreje, 
Srí Lanky, Japonska, Maďarska, 
Spojených arabských emirátů, 
Rumunska, Polska, Arménie a Číny 
čekaly na verdikt prezidenta Aso-
ciace kuchařů a cukrářů Německa. 
Úspěch to byl opět obrovský. 

Martina Bártová (na snímku) 
za dílo nazvané V dýních získala 
zlatou medaili. Žeň cenných kovů 
tím ale neskončila. Lucii Noskovou 
a jejího okřídleného lva v diorámě 
Brána do světa fantazie ocenila 
porota bronzovou medailí. Lucie 
Budínová za velrybu nesoucí 
na čumáku globus získala diplom 
mezinárodní poroty.

Poděkování patří i všem 
učitelkám odborného výcviku, 

které úspěšným reprezentantkám 
vytvořily podmínky pro přípravu 
jednotlivých exponátů. Děvčata 
na svých cukrářských skvostech 
pracovala přes tři měsíce, některá až 
400 hodin. 

Novopacká škola je v současné 
době držitelkou celkem 25 medai-
lí z mezinárodních soutěží, z toho 
je 10 zlatých. Letos tedy navýšila 
svůj národní rekord v počtu 
získaných medailí ve světových 

soutěžích v cukrářské artistice.
Přípravu na olympiádu finančně 
podpořil Královéhradecký kraj 
a na vlastní realizaci se podílel 
školní projekt v rámci mezinárod-
ního programu ERASMUS+. | 
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vizualizace domova pro seniory v novém Bydžově.

InveStICe

S podporou kraje vznikne v Novém Bydžově domov pro seniory
Město Nový Bydžov na Hradecku 
plánuje v následujících dvou le-
tech výstavbu nového domova pro 
seniory v areálu místní nemocni-
ce. Celkové náklady se odhadují 
na 234 milionů korun, z nichž 
více než třetinu pokryje příspěvek 
Královéhradeckého kraje.

„Potřeba zvyšování kapacit 
či výstavba nových domovů pro 
nejstarší obyvatele regionu je naší 
dlouhodobou prioritou, o kterou 
usilujeme i ve spolupráci s městy 
a obcemi. Nejaktuálnějším příkla-
dem takové spolupráce je potvrze-
ní příslibu finančního příspěvku 
na stavbu nového domova pro 
seniory v Novém Bydžově, na který 
městu přispěje vedle kraje také 
stát. Funkční finanční synergie 
stát – kraj – město přináší vidinu 
toho, že v budoucnu v našem 
regionu vzniknou další podobné 
projekty na výstavbu domovů pro 
seniory,“ vysvětlil hejtman Martin 
Červíček.

Investorem nového zaříze-
ní pro seniory je město Nový 
Bydžov. Celkové náklady by měly 
dosáhnout zhruba 234 milionů 
korun. Více než třetinu z nich (80 
milionů korun ve dvou splátkách) 

uhradí kraj. Další necelou třetinu 
(zhruba 73 milionů korun) po-
kryje státní dotace z Národního 
plánu obnovy. Náklady v předpo-
kládané výši do 81 milionů korun 
pak vynaloží město z vlastních 
prostředků.

„Aktuálně fungují v blízkosti 
Nového Bydžova krajské domovy 
pro seniory v Humburkách či 
Chlumci nad Cidlinou. Otevřením 
novobydžovského domova se 
dokončí portfolio péče o seniory 
v našem městě. Nové zařízení 

svým klientům v budoucnu zajis-
tí komplexní potřebnou péči, a to 
v podstatě v domácím prostředí,“ 
uvedl starosta města Pavel Louda.

V novostavbě vznikne 44 
pokojů, z toho 37 pokojů bude 
jednolůžkových a sedm dvoulůž-
kových. Celková kapacita domova 
bude  
51 lůžek. Většina pokojů bude jed-
nolůžkových a každý pokoj bude 
mít svou koupelnu se sociálním 
zařízením a kuchyňskou linkou. 
Budova bude navíc energeticky 

nenáročná, což přinese význam-
né úspory v rámci provozu. 
Domov bude sloužit těm senio-
rům z okolí, u nichž není možné 
zajistit jejich péči v domácím 
prostředí.

Součástí projektu je také kom-
pletní venkovní zázemí se zelení. 
Pobyt na čerstvém vzduchu je 
totiž důležitý pro psychickou po-
hodu klientů a v rámci možností 
také pro udržování jejich celkově 
dobré kondice. Kromě zeleně 
a oplocení bude venkovní zázemí 
zahrnovat také chodníky a parko-
vací plochy.

Královéhradecký kraj pokra-
čuje v budování nových kapacit 
pobytových zařízení pro seniory. 
Loni otevřel domov v Žacléři, který 
pečuje o 52 klientů. Ještě dříve roz-
šířil kapacitu o 24 lůžek domova 
se zvláštním režimem v Borohrád-
ku.  V budově bývalé nemocnice 
Opočno dokončil společnou akci 
Opočna a Dobrušky, jejímž výsled-
kem je 47 nových lůžek v novém 
domově pro seniory. V současnosti 
kraj připravuje velkou investici 
do výstavby domova pro seniory 
ve Vrchlabí za 365 milionů korun. 
Stavba by mohla začít ještě letos. |

Výstavba nového objektu laboratoří, hematologie a rehabilitace 
v trutnovské nemocnici bude stát 169 milionů korun
Královéhradecký kraj dokončil 
veřejnou soutěž na zhotovitele 
stavebních prací pro výstavbu bu-
dovy oddělení klinické biochemie, 
laboratoří a hematologie v Ob-
lastní nemocnici Trutnov. Za 169 
milionů korun bez DPH stavbu 
provede sdružení společností BAK 
a Geosan Group.

„Kraj stavební práce na novém 
objektu trutnovské nemocnice loni 
v létě pozastavil, protože nesou-
hlasil se zvýšením ceny ze strany 
tehdejšího dodavatele. Výsled-
kem nové veřejné soutěže je nová 
smlouva, která doufám předejde 
dalším dohadům o ceně. V současné 
chvíli je provedeno založení nového 
objektu a vystavěna konstrukce 

prvního nadzemního podlaží 
včetně stropu. Připravena je také 
kanalizace a rozvody elektřiny pod 
objektem. Zahájení stavebních prací 
předpokládáme v březnu,“ informo-
val první náměstek hejtmana pro 
investice, IT a inovace Pavel Bulíček.

V nové železobetonové budově 
se bude nacházet sál pro odběry 
krve a plazmy, laboratoře, navazují-
cí sklady a infuzní ambulance, dále 
místnosti pro vodoléčbu, fyziotera-
pii či elektroterapii. Stavební práce 
se dotknou také provozně technic-
kého objektu (pavilon E), který čeká 
nástavba a rekonstrukce a další 
úpravy včetně nových rozvodů.

Krajská investice do dostavby 
objektu laboratoří a hematologie 

by měla dosáhnout přibližně 141 
milionů korun bez DPH a nástav-
ba provozně-technických prostor 
zhruba 28 milionů korun bez DPH. 
Celkem tedy kraj za stavební práce 
zaplatí 169 milionů korun bez DPH. 
Náklady jdou kompletně za kra-
jem, který je bude hradit z fondu 
rozvoje a reprodukce.

„Ve všech krajských nemoc-
nicích se snažíme o vytvoření 
komfortu pro klienty i moderního 
pracovního prostředí pro personál. 
Klienti trutnovské nemocnice se 
v nových prostorách dočkají mimo 
jiné deseti stanovišť na odběrovém 
sále, terapeutického pokoje pro 
příjem infuzí, masážních van, dvou 
cvičeben se závěsným rehabilitač-

ním systémem nebo terapeutické-
ho laseru,“ uvedl radní odpovědný 
za oblast zdravotnictví Zdeněk Fink.

V trutnovské nemocnici kraj 
v roce 2020 dokončil již první 
etapu investice, kdy rekonstrukcí 
prošel pavilon oddělení lékařské 
mikrobiologie a imunologie. 
Ve druhé etapě zahájil nezbytnou 
demolici pavilonů B a C, na jejichž 
místě nový objekt vzniká.

Oblastní nemocnice Trutnov 
spadá pod Zdravotnický holding 
Královéhradeckého kraje, a. s., 
jehož výhradním a jediným vlast-
níkem je Královéhradecký kraj. 
Nemocnice pečuje nejen o obyva-
tele Trutnovska, ale také o velké 
množství rekreantů. |
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BURZA FILANTROPIE bude v Královéhradeckém kraji i letos. Známe termíny jednotlivých částí. 

Přihlašování projektů
15. 4.–14. 6. 2024

Seminář: Jak napsat projekt
do Burzy filnatropie

3. 4. 2024

Hlasování veřejnosti
19. 6.–28. 6. 2024

Zveřejnění prezentujících
11. 9. 2024 

Burza filantropie
25. 9. 2024

Vypořádání daru
26. 9.–31. 12. 2024 

Aktuální informace sledujte na: Aktuální informace sledujte na: www.burzafilantropie.czwww.burzafilantropie.cz

Z DoPRavY

Rekordních 1,8 miliardy korun míří do modernizace a oprav 
silnic a mostů v Královéhradeckém kraji

Výše investic do krajských sil-
nic a mostů letos dosáhne dalšího 
rekordu v řadě. Královéhradecký 
kraj plánuje 57 dopravních staveb 
a řadu souvislých generálních 
oprav či mikrokoberců v hodnotě 
přes 1,8 miliardy korun. Investuje 
tak do více než stovky kilometrů 
komunikací a do 34 mostů.

„Investice do silniční infra-
struktury považuji za naprosto 
klíčové pro udržení a další růst 
našeho kraje, pro posilování jeho 
podnikatelské i turistické atrak-
tivnosti i pro zajištění komfortu 
a bezpečí při cestování. Letos se 
nám na silniční stavby podařilo 
prozatím vyčlenit 1,8 miliardy 
korun na opravy 100 kilometrů 
silnic a 34 mostů. Zároveň jsem 
velmi rád, že v posledních osmi le-
tech kraj ztrojnásobil výši investic 
do silniční sítě oproti předchozí-
mu období a ročně tak na silnice 
v průměru vynakládá téměř 1,2 
miliardy korun,“ shrnul hejtman 
Martin Červíček.

Mezi nejvýznamnější letošní 
silniční investice se zařadí druhá 
etapa modernizace silnice II/299 
mezi Libranticemi a Libřicemi, což 
je úsek na trase z Třebechovic pod 
Orebem do Jaroměře, za zhruba 
150 milionů korun, revitalizace tak 
zvaných „polských mostů“ v Krko-
noších, tentokrát v Přední Labské 
za více než 140 milionů korun, nebo 
zahájení rozsáhlé výstavby přeložky 
silnice II/303 z Bělovse do Velkého 
Poříčí za 620 milionů korun.

„Krajské dopravní investice 
jsou rozložené do celého regionu. 
Na Trutnovsku letos proběhne 
10 investic včetně tří řešení pro 
zvýšení bezpečnosti nehodových 
lokalit, stejně tak na Náchodsku je 
v plánu 10 investic včetně dvou ne-

hodových úseků, Jičínsko čeká 15 
investic včetně úpravy tří nebez-
pečných lokalit, na Rychnovsku 
pak kromě dopravních staveb sou-
visejících s rozvojem průmyslové 
zóny dalších pět investic včetně 
jedné nehodové lokality a na Hra-
decku bude kraj investovat do 12 
úseků včetně tří nebezpečných 
lokalit,“ informoval radní pro do-
pravu a majetek Václav Řehoř.

Mezi zahajovanými vícele-
tými investicemi je také první 
etapa rekonstrukce vozovky 
v jičínských ulicích Ruská 
a Poděbradova v celkové hodnotě 
300 milionů korun, rekonstrukce 
komunikace mezi Týništěm nad 
Orlicí a Albrechticemi nad Orlicí 
celkem za 220 milionů korun 
nebo rekonstrukce frekventované 
silnice ze Zábědova do Nového By-
džova, která leží na spojnici mezi 
Chlumcem nad Cidlinou a Novým 
Bydžovem a dálnicí D11, v celkové 
výši 120 milionů korun.

Letos a v příštím roce bude dru-
hou a třetí etapou pokračovat také 
rekonstrukce komunikace z Libňa-
tova směrem na Maršov u Úpice 
a dále. Součástí je také částečná 
rekonstrukce mostu v Libňatově. 
Kapitálové výdaje na tyto etapy 
by za oba roky dohromady měly 
dosáhnout 134 milionů korun.

Na rozvoj průmyslové zóny 
u Kvasin po stránce dopravní 
(silniční) infrastruktury letos 
bude směřovat podle předpokladů 
323 milionů korun. Tentokrát bude 
větší část fi nancí (180 milionů 
korun) cílit na pokračování staveb 
pro centrální průmyslovou zónu 
Solnice-jih. Bude dokončena vý-
stavba obchvatu Opočna, aktuálně 
se připravuje mimo jiné zahájení 
rozsáhlých staveb obchvatů Solni-

ce s celkovými náklady cca 600 mi-
lionů korun a Častolovic s náklady 
cca 830 milionů korun. V letošním 
roce bude také z důvodu zvýšení 
bezpečnosti provozu na silnici 
z Častolovic do Solnice vybudo-
vána nová okružní křižovatka 
U Voříšku za 45 milionů korun.

Ročně alespoň miliarda korun do silnic

Financování modernizace 
krajské silniční infrastruktury 
se, stejně jako v minulých letech, 
podařilo zajistit z více zdrojů. Více 
než třetinu (635 milionů korun) by 
měl pokrýt krajský účelový Fond 
rozvoje a reprodukce (FRR), který 
je určený na rozvoj a péči o kraj-
ský dlouhodobý majetek. Dalších 

452 milionů korun by měl zajistit 
Integrovaný regionální operační 
program (IROP), což je jeden z ope-
račních programů, přes které se 
v České republice rozdělují peníze 
poskytnuté z evropských fondů, 
konkrétně z Evropského fondu 
pro regionální rozvoj. Zhruba 362 
milionů korun by měl uhradit 
Státní fond dopravní infrastruk-
tury (SFDI), z toho 32 milionů 
na zvýšení bezpečnosti v nehodo-
vých lokalitách. Odděleně se pak 
řeší fi nancování oprav souvisejí-
cích s výstavbou dálnice D11 za 60 
milionů korun a výše popsané 
dopravní investice v průmyslové 
zóně Solnice–Kvasiny.

V uplynulém roce kraj uskuteč-
nil 92 dopravních staveb za 1,45 
miliardy korun. Investoval tak 
na 35 místech do 47 kilometrů vo-
zovek a 10 mostů, z toho dva kilo-
metry silnic a jeden most postavil 
v rámci rozvoje průmyslové zóny 
Solnice–Kvasiny, dále provedl sou-
vislé opravy 38 kilometrů silnic 
ve 26 lokalitách po celém kraji 
a položil 30 kilometrů mikroko-
berců na 31 úsecích.

Kraj tak podle potřeby a podle 
svých možností investuje do no-
vých dopravních staveb, rozsáh-
lých modernizací i generálních 
oprav stávajících vozovek i mostů 
včetně opatření do zvyšování 
bezpečnosti či do úprav za využití 
technologie mikrokoberců. Mik-
rokoberce vytvářejí na povrchu 
vozovky tenkou souvislou vrstvu, 
která slouží k její ochraně proti 
pronikání vody, k prodloužení 
její životnosti a k omezení vzniku 
a šíření poruch. Silničáři jsou díky 
použití mikrokoberců schopní 
efektivně vyrovnat menší nerov-
nosti v profi lu vozovky. |

rok 2014
rok 2015
rok 2016
rok 2017
rok 2018
rok 2019

rok 2020
rok 2021

rok 2022
rok 2023
rok 2024

57
1,832

 mld. Kč

100 km
Více než 100 kilometrů  
komunikací + 34 mostů.

Pro rok 2024 je připraveno
57 investičních staveb 
(z toho 6 staveb přechází 
z roku 2023) a další souvislé
opravy a mikrokoberce.

Předpokládaná
 hodnota staveb 
v investiční hodnotě 
1 ,832 miliardy Kč s DPH.

DOPRAVNÍ STAVBY  
V ROCE 2024 
V  REGIONU

519 mil. Kč

467 mil. Kč
899,8 mil. Kč

1 104,9 mil. Kč

650 mil. Kč

1 051,2  mil. Kč
1 114 mil. Kč

714,5  mil. Kč
1 205,1  mil. Kč

1 447,5 mil. Kč
1 832 mil. Kč (předpoklad)

Přehled investiční nákladů do
silniční sítě za posledních 10 let:
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Vlak z dronu. Foto: České dráhy

InveStICe

Hradec Králové čeká dopravní omezení, začíná rekonstrukce 
křižovatky Mileta u fakultní nemocnice

Dlouho očekávaná rekonstruk-
ce křižovatky Mileta na silničním 
okruhu v Hradci Králové začne  
v dubnu. S omezením na jednom 
z největších hradeckých doprav-
ních uzlů ale řidiči budou muset 
počítat již v průběhu března, kdy 
budou zahájeny přípravné staveb-
ní práce. 

Kompletní rekonstrukce jedné 
z nejfrekventovanějších křižova-
tek ve městě se uskuteční ve třech 
etapách, během kterých bude 
průjezd křižovatkou proměnlivě 
omezený podle průběhu staveb-
ních prací. Ty potrvají do konce 
roku 2026 a vyjdou na více než 634 
milionů korun včetně DPH. 

V první etapě rekonstrukce, 
která je společnou investicí Ře-

ditelství silnic a dálnic ČR, města 
Hradec Králové a Královéhradec-
kého kraje, bude průjezd křižovat-
kou možný pouze jedním, vnějším 
jízdním pruhem. Uzavřena bude 
také část Hradecké ulice spojující 
křižovatku Mileta s vnitřním hra-
deckým okruhem v úseku po ulici 
Akademika Heyrovského. 

Po dokončení stavebních prací 
vzniknou tři nové odlehčovací by-
passy pro přímé odbočení vpravo, 
nové zastávky MHD, pod křižovat-
kou povedou podchody pro chod-
ce a cyklisty, které jim nabídnou 
obousměrné bezkolizní propojení 
mezi Moravským Předměstím 
a centrem Hradce a výrazně tím 
zvýší i propustnost křižovatky pro 
automobilovou dopravu. 

Přípravné práce začnou už 
letos v březnu vybudováním 
přejíždějících míst, která na dru-
hém městském okruhu svedou 
dopravu obousměrně do vnějšího 
dvoupruhu, odstraněním trolejo-
vého vedení a dalších nezbytných 
úprav pro výstavbu I. etapy. 

Podle vedení města dojde v rám-
ci první etapy k uzavření Hradecké 
ulice a panelového příjezdu od Be-
nešovy třídy včetně úseku kolem 
výjezdového střediska zdravotnické 
záchranné služby. Stavba v této 
etapě počítá s přeložkami  inženýr-
ských sítí, vrtáním pilot pro pod-
chody, přípravou nového trakčního 
vedení pro trolejbusy, postaví se 
vlastní podchody, konkrétně pod-
chod na Hradecké ulici a polovina 

podchodů pod Sokolskou ulicí, 
důležité budou také práce na od-
vodnění a realizacizpevněných 
povrchů. Tato etapa by měla skončit 
do konce dubna příštího roku.

Tranzitní doprava bude kvůli 
omezením v místě křižovatky 
na hradeckém silničním okruhu 
maximálně vedena mimo Hradec.

„Královéhradecký kraj se 
na rekonstrukci křižovatky Mileta 
mimo spolupráce při koordinaci 
částečně podílí také stavebně 
a připravuje opravu navazující 
krajské komunikace v ulici Zbo-
rovská. Naším plánem je v bu-
doucnu pokračovat v rekonstrukci 
této silnice dál ve směru na Vyso-
kou nad Labem,“ uvedl radní pro 
dopravu Václav Řehoř. |

Rychlejší spojení z Prahy až na státní hranici a pohodlnější cestování, 
projekt Správy železnic počítá s modernizací tratí v regionu   

Správa železnic připravuje 
v úseku mezi Prahou a Hradcem 
Králové možnou vysokorychlost-
ní trať (VRT) a na ni navazující 
modernizace stávajících železnič-
ních spojení v regionu na státní 
hranici. To by výrazně zrychlilo 
cestování z hlavního města 
do Hradce a odtud dál do Podkrko-
noší. Díky odbočce na Pardubice 
by se tato trať napojila i na kori-
dor spojující Čechy a Moravu. 

„Vybudování vysokorychlostní 
trati spojující Prahu a Hradec, 
na niž budou navazovat moder-
nizované železnice v regionu, ma-
ximálně podporuji. Znamená pro 
mě zrychlení dojezdových časů 
a přiblížení příhraničních lokalit 
středu republiky. Cesta z Prahy 
do Hradce Králové by se díky 
VRT mohla zkrátit i o hodinu,“ 
uvedl hejtman Královéhradeckého 
kraje Martin Červíček s tím, že se 
na vysokorychlostní trati a na ni 
navazující zmodernizované stá-
vající železnici zrychlí i cestování 
v rámci regionu. 

Správa železnic na konci října 
2023 dopracovala a odevzdala stu-
dii proveditelnosti na Státní fond 
dopravní infrastruktury a obdrže-
la ekonomické posouzení potvr-
zující účelnost staveb. Celý projekt 
nyní poputuje na Ministerstvo 
dopravy ČR na centrální komisi 
k rozhodnutí v jaké podobě a kdy 
se začnou projektovat jednotlivé 
úseky. 

Plánovaná trať z Prahy přes 
Hradec Králové do polské Vratisla-
vi by měla být rozdělena do čtyř 
úseků, které by bylo nejvýhodnější 
realizovat pokud možno v soubě-
hu s ohledem na ekonomickou 
výhodnost záměru. Stavba přitom 
začne až v Poříčanech, protože 
část kolejí mezi Prahou a Poříčany 
postaví Správa železnic v rámci 
vysokorychlostní trati do Brna. 

Další úsek podle návrhu 
tvoří prodloužení VRT do Hradce 
Králové s odbočením do Pardubic 
před Dobřenicemi. Jedná se o úsek 
zhruba 70 kilometrů nové trati. 

Severně od Hradce Králové 
ve směru na Polsko počítá plán 
třetího úseku se zcela novou 
tratí mezi Jaroměří a Trutnovem. 
Mezi Hradcem Králové, Jaroměří 
a Českou Skalicí plánuje Správa že-
leznic rozšířit trať o druhou kolej, 
kde vlaky budou moci jet rychlostí 
až 160 kilometrů za hodinu. 

V rámci čtvrtého úseku, který je 
známý také jako Vysokovská spojka, 
je součástí také výstavba přímého 
spojení z České Skalice do Náchodu, 
modernizace tratí do Meziměstí 
a také elektrizace stávající trati Trut-
nov – Svoboda nad Úpou. 

Celá plánovaná trať je projekto-
vána tak, aby přirozeně kopírovala 
terén. Navíc na ni nebudou žádné 
přejezdy. Kvůli bezpečnosti je zde 
počítáno pouze s mimoúrovňo-
vým křížením, tedy s nadjezdy 
nebo podjezdy.  | 
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Ilustrační foto. 

Z ReGIonU

Služba sdílených kol se rozšíří do dalších měst v regionu. Kraj 
vypsal dotační program

Zastupitelstvo Královéhradec-
kého kraje schválilo nový dotační 
program zaměřený na podporu 
udržitelné mobility formou služ-
by sdílených kol. Jeho prostřed-
nictvím plánuje rozdělit čtyři 
miliony korun.

„Sdílená kola jsou stále po-
pulárnější volbou pro přepravu 
na krátké vzdálenosti. Poskytování 
prvních 15 minut zdarma slouží 
jako účinná podpora pro ty, kteří 
využívají tuto formu dopravy při 
cestě do práce nebo ve spojení s vla-
kovou či autobusovou dopravou. 
Tato iniciativa nejen podporuje 
ekologické a udržitelné způsoby 
dopravy, ale také usnadňuje plynu-
lý přechod mezi různými doprav-
ními prostředky,“ shrnuje příno-

sy, které sdílená kola přinášejí 
do městského prostředí, radní pro 
regionální rozvoj Adam Valenta.

Na rozvoj udržitelné dopravy 
a čisté mobility myslí kraj jak 
ve Strategii rozvoje Královéhradec-
kého kraje, tak i v nově schválené 
Strategii Královéhradeckého 

kraje v oblasti cyklistické dopravy 
do roku 2035.

Cílem výzvy Podpora městské 
mobility v Královéhradeckém 
kraji formou služby sdílených 
kol je motivovat obce, aby zavedly 
nebo pokračovaly na svém území 
se službou sdílených kol, tím 
nabídly alternativu k individuální 
automobilové dopravě a snížily 
tak její podíl na celkovém objemu 
dopravy. Současně tím i podpořily 
zdravý životní styl svých občanů.

Možnost zažádat až o 70 % 
dotaci má přitom každá obec v re-
gionu včetně statutárního města 
Hradec Králové. Maximální výše 
podpory je 500 000 Kč. O dotaci 
mohou obce požádat do 13. 3. 
2024. Klíčové jsou podmínky, aby 

použití kol bylo prvních 15 minut 
zdarma a služba fungovala ales-
poň šest měsíců v roce.

V současnosti službu sdílených 
kol podporují v našem kraji města 
Hradec Králové, Dvůr Králové nad 
Labem, Rychnov nad Kněžnou, 
Vrchlabí a Hořice, nově se díky 
kladnému ohlasu v internetové 
anketě zapojí město Trutnov. 
A v dalších městech se i díky 
novému dotačnímu programu 
o zavedení tzv. bikesharingu 
reálně uvažuje. Královéhradecký 
kraj se tak stane jedničkou v počtu 
měst, která tuto službu nabízejí. 
Je důležité podotknout, že sdílená 
kola mají svá přidělená parkovací 
místa, což zabraňuje jejich poho-
zení na ulici. |

Královéhradecký kraj podpoří významné akce s trvalou záštitou rady
Krajští zastupitelé odsouhla-

sili rozdělení 6,37 milionu korun 
mezi významné tradiční kulturní 
události v Královéhradeckém 
kraji. Kraj tak letos podpoří 
21 akcí s trvalou záštitou rady 
kraje na období 2022 až 2025.

„Trvalé záštity udělujeme proto, 
aby pořadatelé kulturních akcí, 
které mají mezi odbornou i širokou 
veřejností obzvláště vysoké renomé, 
mohli lépe dlouhodobě plánovat 
a tím zkvalitňovat a zpestřovat 
jejich program. Těší mě, že se díky 
efektivnímu hospodaření kraje 
opakovaně daří navyšovat krajské fi-
nanční příspěvky na tyto významné 
kulturní události s republikovým, či 
dokonce mezinárodním přesahem. 
Podpořené akce jsou obsahově růz-
norodé, zahrnují různé oblasti spo-
lečenského života i rozmanité druhy 
umění včetně celé řady hudebních 
stylů, cílí na děti, teenagery, dospělé, 
seniory i celé rodiny a konají se 
napříč celým regionem,“ vysvětlila 
náměstkyně Martina Berdychová 
odpovědná za oblast kultury a ces-
tovního ruchu.

Nejvyšší příspěvek (650 tisíc 
korun) letos obdrží Mezinárodní 

divadelní festival REGIONY v Hrad-
ci Králové, který je organizačně 
rozdělený na samotnou týdenní 
divadelní přehlídku a na souběžný 
doprovodný, venkovní program – 
ten kraj podpoří částkou 450 tisíc 
korun.

Dalšími podpořenými kulturně 
společenskými událostmi jsou: 
festival amatérského divadla s me-
zinárodní účastí Jiráskův Hronov, 
prestižní festival komorní hudby 
Za poklady Broumovska, známý 
mezinárodní festival Rock for Peo-
ple, Mezinárodní folklórní festival 
Červený Kostelec, trutnovský festi-
val žánru nového cirkusu Cirk-UFF 
či například mezinárodní jazzový 
festival Jazz Goes to Town.

Trvalou záštitu rady kraje má 
také benefiční akce Open Air Police 
Symphony Orchestra, která zažádá 
o krajskou finanční pomoc v příš-
tím roce, kdy se akce koná.

Letošní celková podpora je o 520 
tisíc korun vyšší než v roce 2023. 
Jedná se o neinvestiční podporu, 
která pokrývá část nákladů na pří-
klad na honoráře, propagaci, tech-
nický servis, ubytování, dopravu či 
pronájmy. |

Akce s trvalou záštitou
Rady Královéhradeckého kraje 2022–2025
• ReGIonY mezinárodní divadelní festival (21.−28. 6. 2024)
• jiráskův hronov (2.−10. 8. 2024)
• Festival Za poklady Broumovska (1. 5.−31. 8. 2024)
• oaP ReGIonY mezinárodní divadelní festival (21.− 28. 6. 2024)
• Rock for People (12.−15. 6. 2024)
• mezinárodní folklorní festival Červený Kostelec (14.−18. 8. 2024)
• Cirk-UFF (29. 5.−2. 6. 2024)
• jazz jde městem (8.−12. 10. 2024)
• hudební fórum hradec Králové (listopad 2024)
• 158. výročí bitvy u hradce Králové − Königgrätz 1866 (28. 6.−3. 7. 2024)
• theatRUm KUKS (21.−25. 8. 2024)
• mezinárodní setkání krajkářek a Krajkářské slavnosti (27.−29. 6. 2024)
• Broumovské diskuse (6.−11. 11. 2024)
• Festival F. l. věka (září−listopad 2024)
• 68. Šrámkova Sobotka (29. 6.−6. 7. 2024)
• jazzinec − mezinárodní jazzový festival (únor−květen, říjen−listopad  
 2024)
• Sborové slavnosti Czech Choir Festival hradec Králové (18.−22. 9. 2024)
• Festival jičín − město pohádky (11.−15. 9. 2024)
• mezinárodní horolezecký filmový festival (27.−31. 8. 2024)
• hořice jazznights (30. 10.−2. 11. 2024)
• Svátky skla − tavení skla dřevem (2.−4. 8. 2024)
• open-air Police Symphony orchestra (2025)
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Z ReGIonU

EY Podnikatel roku v Královéhradeckém kraji Libor Burian s dcerou.

Pátým EY Podnikatelem roku se letos v Královéhradeckém kraji stal 
dřevař a konstruktér Libor Burian

Společnost EY za podpory hejt-
mana Královéhradeckého kraje 
Martina Červíčka a nově také pod 
záštitou prezidenta republiky 
Petra Pavla vyhlásila vítěze pres-
tižní soutěže EY Podnikatel roku 
2023 Královéhradeckého kraje. 
Ocenění si převzal Libor Burian, 
propagátor dřeva jako klíčové 
obnovitelné suroviny státu. 

Jeho ryze česká firma Matrix se 
zabývá mimo jiné vývojem vlast-
ních dřevěných ekologických 
domů Matrix House a úspěšně 
expandovala i na zahraniční trhy. 
Aktuálně spouští výstavbu speci-
ální výrobní továrny, kde budou 
její projekty vznikat.

„Vítězství v této náročné sou-
těži jsem neočekával, vnímám to 
jako obrovské štěstí. Spolu s nad-
šením však ocenění beru i jako 
velký závazek,“ řekl po slavnost-
ním vyhlášení Libor Burian.

Porota, v jejímž čele zasedl loň-
ský držitel ceny EY Podnikatel roku 
České republiky Jakub Havrlant, oce-
nila v tomto regionu opět osobnost 
spojenou s dřevařstvím. Loni puto-
val titul do rukou Serafina Campes-
triniho, který rovněž působí na poli 
dřevozpracujícího průmyslu.

Libor Burian se do podniká-
ní pustil na konci roku 1991. 

Na přelomu milénia začal výrazně 
investovat do výzkumu a vývoje. 
Výsledkem tohoto snažení je jedi-
nečná dřevostavba Matrix House – 

dřevěný ekologický dům, na jehož 
vzniku spolupracoval s odborníky 
z Mendelovy univerzity a Vysoké-
ho učení technického v Brně. Libor 

Burian je velkým zastáncem vět-
šího využívání dřeva jako staveb-
ního materiálu a věří, že podporu 
dřevostaveb by měla akcentovat 
i vláda. Třeba minimálním pomě-
rem dřeva vůči ostatním mate- 
riálům u staveb, kde se stát podílí 
na jejich financování.

„Druhý rok v řadě oceňuje-
me v Královéhradeckém kraji 
podnikatelskou osobnost, která 
je výrazně spjata se zpracováním 
dřeva. Libor Burian vnímá tuto 
tradiční surovinu jako strate-
gickou s klíčovou rolí v rámci 
udržitelné budoucnosti. Právě 
jeho přístup k tradicím a záro-
veň zápal pro inovace a moderní 
technologie jsou spolu s jeho 
houževnatostí důvodem, proč se 
stal letošním nositelem titulu EY 
Podnikatel roku,“ uvedla Martina 
Kneiflová, vedoucí partnerka EY 
Česká republika.

Jména letošních celostátních 
vítězů jednotlivých kategorií 
budou vyhlášena 6. března 2024 
na pražském Žofíně. Celorepubli-
kový vítěz bude tradičně vyslán 
na světové finále, kde bude spolu 
s ostatními národními vítězi 
z téměř šedesáti zemí světa usilo-
vat o titul EY Světový podnikatel 
roku. |

O kotlíkové dotace bude možné požádat během jara 
Zahájení příjmu žádostí 

připravuje Královéhradecký kraj 
na duben, výzva bude průběžná 
a žádost bude možné podat až 
téměř do konce srpna. 

„Tentokrát nebude probíhat 
žádná předchozí, časově omezená re-
gistrace do pořadníku žadatelů, jako 
tomu bývalo v uplynulých letech. 
Žádost bude možné podat kdykoli 
v období stanoveném výzvou, a to 
od dubna do srpna letošního roku. 
Dotaci lze použít pro výměnu zasta-
ralého kotle na tuhá paliva s ručním 
přikládáním, nikoli však výměny 
krbových či kuchyňských kamen, 
za kotel na biomasu či tepelné čerpa-

dlo. Plynové kotle již nejsou podpo-
rovány,“ uvedl radní pro regionální 
rozvoj a dotace Adam Valenta. 

Kotlíková dotace je určena pro 
nízkopříjmové domácnosti, v nichž 
všichni její členové pobírají ke dni 
podání žádosti starobní důchod 
nebo invalidní důchod pro invalidi-
tu 3. stupně, případně žadatel nebo 
některý z členů jeho domácnosti 
pobíral v období od 1. ledna 2022 
do doby podání žádosti příspěvek 
na bydlení. 

Oprávněným žadatelem může 
být pouze fyzická osoba, která je 
vlastníkem nebo spoluvlastníkem 
rodinného domu, bytové jednotky 

v bytovém domě nebo trvale obý-
vané stavby pro rodinnou rekreaci 
a která v dané nemovitosti trvale by-
dlí. Žádost se bude opět podávat elek-
tronicky prostřednictvím Dotačního 
portálu Královéhradeckého kraje, 
žadatel zde musí mít před podáním 
žádosti zřízen svůj účet. Maximální 
výše dotace na kotel činí 130 000 Kč, 
na tepelné čerpadlo 180 000 Kč. 

Výměna zdroje vytápění může 
být v době podání žádosti již 
zrealizována, platí ale, že žadatel 
musí vždy doložit fotodokumen-
taci původního kotle s viditelným 
napojením na komín i otopnou 
soustavu, dále pak doklad o kont-

role technického stavu a provozu 
tohoto kotle vystavený k tomu 
oprávněnou osobou, výdaj za po-
řízení nového zdroje vytápění 
nesmí být starší 1. ledna 2021.  | 

Veškeré podmínky dotačního progra-
mu budou zveřejněny nejméně 
30 dní před zahájením příjmu žádostí 
na úřední desce Královéhradeckého 
kraje (předpoklad je přelom února 
a března). Bližší informace jsou též 
dostupné na stránkách kotliky.khk.
cz, v pracovních dnech je vždy od 8:00 
do 16:00 hodin dostupná infolinka: 
722 960 675, dotazy či osobní konzulta-
ce lze vyřídit přes e-mail: 
kotlikovedotace@kr-kralovehradecky.cz
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RoZhovoR

Postupně zlepšujeme život všech obyvatel v našem regionu, 
říká radní pro regionální rozvoj Adam Valenta    

V roce 2023 dosáhla výše schvá-
lených dotací v Královéhradeckém 
kraji 729 milionů korun. Téměř 
polovinu financí z krajského 
rozpočtu vyčleněnou na podporu 
projektů v regionu vyhradil kraj 
na Program obnovy venkova, kraj 
ale pomáhá i v kulturní oblasti, 
s životním prostředím či dobro-
volným hasičům. O rozhovor jsme 
proto požádali krajského radního 
Adama Valentu, do jehož gesce 
patři regionální rozvoj, evropské 
granty a dotace.

 
Co si může běžný občan představit 
pod gescí regionálního rozvoje 
a dotací, kterou máte od roku 2020 
na starost?

Takřka každý den jednám 
s představiteli radnic, abychom 
postupně společně zlepšovali 
každodenní život všech obyva-
tel našeho regionu. Jde nejen 
o jednotlivá města i obce, ale 
i větší celky. Například jsme na-
příč krajem určili z dopravního 
i turistického hlediska nejdůleži-
tější cyklotrasy a jejich stavbu teď 
cíleně podporujeme. Pomáháme 
radnicím s projekční přípravou 
a následně finančně i se samot-
nou stavbou.

O jaké cyklostezky se konkrétně 
jedná?

Čtenáři zejména z Hradecka 
určitě budou znát cyklostezku 
z Hradce na Kuks. Postupně 
bychom ji chtěli prodloužit až 
do Krkonoš. Letos pak začne stav-
ba cyklostezky u Rozkoše, která 
výrazně zlepší bezpečnost cyklistů 
zejména na úzké hrázi. Zároveň 
podporujeme i cyklodopravu 
ve městech. 

V únoru jsme vůbec poprvé vy-
hlásili dotační program na sdíle-
ná kola s podmínkou, že prvních 
15 minut jízdy musí být zdarma 
(podrobněji na straně 5, pozn. red.). 
Za tu dobu pohodlně přejedete 
i polovinu velkého města jako 
je Hradec Králové. Tento dotační 
program podporuje Nadační fond 

Škoda Auto, kterému za to chci 
osobně poděkovat.

Pojďme od cyklostezek k dalším 
tématům. Mluvil jste o tom, že jste 
v kontaktu s vedením jednotli-
vých měst a obcí. V čem to přesně 
spočívá?

Pro malé obce je stěžejní tak-
zvaný Program obnovy venkova. 
To zní možná kostrbatě, ale je to 
cílená podpora projektů tam, kde 
není k dispozici úřednický aparát 
a vysoký rozpočet. Podporujeme 
například místní silnice, bezpeč-
né chodníky, rekonstrukce škol, 
sportovišť nebo celých návsí. 
Starostům a starostkám pomá-
háme i v tom, aby se dokázali 
zorientovat ve všech agendách, 
které ve své funkci řeší. Příkladem 
je Akademie pro starosty nebo 

web starostuj.cz. Organizujeme 
také velké množství formálních 
i neformálních setkání pro sdíle-
ní dobré praxe.

K životu v malých obcích patří 
i dobrovolní hasiči. Předpoklá-
dám, že kraj investuje i tam.

Každoročně přispíváme na ha-
sičské zbrojnice, nová auta i vyba-
vení. Na začátku letošního roku 
jsme schválili dotaci na stavbu 
garáže hasičské techniky v nejvýše 
položené obci v Česku, v Horní 
Malé Úpě. Tamější hasiči při zim-
ních kalamitách zasahují i v nej-

vyšších částech hor a nová garáž je 
pro ně naprostou nezbytností.

Kraj určitě vyhlašuje i jiné dotač-
ní programy. Které byste vypíchl?

Celkem jich je více než 70 a za-
hrnují všechny myslitelné oblasti. 
Jde o podporu prodejen na ven-
kově, sociální služby, opravu 
památek nebo třeba zadržování 
vody v krajině.

Takže o krajské dotace tedy nežá-
dají jen obce?

Rozhodně ne. Jde třeba i o spor-
tovní kluby nebo podniky, kde 
dávají pracovní příležitosti zdra-
votně postiženým. Jednou z mých 
priorit po nástupu do funkce 
krajského radního bylo výrazně 
zjednodušit systém žádosti o do-
tace. Spustili jsme nový přehledný 
dotační portál, který mimo jiné 
automaticky do e-mailu posílá 
zprávy o blížících se termínech. 
Zároveň jsou podání žádostí 
i jejich administrace plně digita-
lizované, což šetří čas na straně 
žadatelů i úřadu.

Řešíte i podporu lokálních země-
dělců. Chystáte v tomto ohledu 
nějaké novinky?

Pracujeme na virtuálním trži-
šti, kde si budou moci nákupčí ze 
školních nebo nemocničních jíde-
len od místních zemědělců snad-
no objednat maso, zeleninu i další 
potraviny, které jsou za podobnou 
cenu jako z velkoobchodu. Navíc 
jsou často mnohem kvalitnější 
a nebude je potřeba vozit kamio-
nem přes půlku Evropy, takže to je 
šetrné k životnímu prostředí. Nově 
jsme vyhlásili i dotační program 
na farmářské trhy, aby se rozšířily 
i do dalších měst a nabídly vět-
šímu počtu zemědělců možnost 
prezentovat své produkty. |

Aktuální informace můžete nalézt na Dotačním portálu 
Krajského úřadu Královéhradeckého kraje. 

dotace.khk.cz
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1. místo — Luffa, Obchodní akademie, Střední odborná škola a Jazyková škola 
s právem státní jazykové zkoušky, Hradec Králové.

ŠKolStvÍ

Studenti gastronomických oborů získají ve Smiřicích nové učebny, 
kraj zahájil modernizaci areálu 

Královéhradecký kraj v únoru 
zahájil rozsáhlou modernizaci 
školních budov včetně nové pří-
stavby ve Smiřicích, odloučeném 
pracovišti hradecké Střední školy 
služeb, obchodu a gastronomie. Cel-
ková investice vyjde zhruba na 25 
milionů korun včetně DPH a zajistí 
rozšíření a zkvalitnění výuky pro 
žáky gastronomických oborů. 

„Modernizaci školských 
prostorů ve Smiřicích nutně 
potřebujeme kvůli žákům, kteří 
se do Smiřic přestěhují z areálu 
v Černožicích. Stavební práce 
budou probíhat v celém objek-
tu a pro středoškoláky a jejich 
pedagogy ve stávající budově na-
příklad vybudujeme nové šatny 
a hygienické zařízení. Do vstupní 
haly umístíme jídelnu a v jižním 

křídle vzniknou učebny praktické 
výuky pro přípravu jídel studené 
i teplé kuchyně a také pekárna 
s cukrárnou,“ řekl první náměstek 
hejtmana Pavel Bulíček odpověd-
ný za investice.

Nová přístavba poslouží jako 
sklady materiálu a potravin, 
prádelna se žehlírnou, úklidová 
místnost a kancelář. Stavebníci 
zde umístí i vzduchotechniku 
a další nezbytné technologie. 
Veškeré stavební práce ve výši 
25,14 milionu korun včetně DPH 
by měly trvat zhruba rok včetně 
měsíčního zkušebního provozu. 

„Výuka během stavebních 
úprav bude probíhat beze 
změn, ale musíme být se školou 
a stavební firmou v intenzivním 
kontaktu, abychom zajistili bez-

problémový průběh výuky a sa-
motnou realizaci tolik potřebné 
investice. Těší mě, že díky finanč-
ním prostředkům z krajského 
rozpočtu zlepšíme podmínky pro 
studium na další krajské škole, 
ze které vychází spousta špičko-
vých absolventů,“ uvedl náměstek 
odpovědný za krajské školství 
Arnošt Štěpánek.

Smiřická budova je z roku 1996 
a původně sloužila tamní střední 
škole potravinářské. V roce 2014 
prošla zateplením obvodového 
pláště a výměnou oken.

Střední škola služeb, obchodu 
a gastronomie v Hradci Králové 
je školou zřízenou Královéhra-
deckým krajem. V roce 2018 
proběhlo její sloučení právě se 
Střední školou potravinářskou 

ve Smiřicích. Po sloučení škol 
došlo k rozšíření nabídky oborů 
učebních i maturitních. Nabízí 
maturitní obory sportovní ma-
nagement, fotograf, kosmetička 
či hotelnictví a cestovní ruch. 
Vyučit se lze v oborech kadeřník, 
číšník, cukrář, aranžér, specialista 
prodeje, pekař, kuchař-číšník, ku-
chař či zahradník. Obor podniká-
ní pak lze studovat jako nástavbu 
denní formou i dálkově. Zájemci 
mohou využít také zkrácené 
obory rekondiční a sportovní 
masér nebo vlásenkář a mas-
kér. Ve školním roce 2023/2024 
se ve škole vzdělává 1038 žáků 
v denní formě vzdělávání a 47 
žáků v dálkové formě vzdělávání. 
Jedná se o největší školu v kraji, 
pokud jde o celkový počet žáků. |

Nejlepší firemní logo vymysleli studenti z Hradce Králové
Ocenění za nejlepší vizuální 

identitu studentské firmy v Králo-
véhradeckém kraji získali v soutě-
ži JA Top logo studenti z Obchodní 
akademie, Střední odborné školy 
a Jazykové školy s právem státní 
jazykové zkoušky v Hradci Krá-
lové. Jejich firma Luffa se věnuje 
výrobě ekologických pomůcek pro 
kosmetiku a hygienu. 

Ve vzdělávacím programu JA 
Studentská firma se žáci hradecké 
obchodky od září loňského roku 
učili podnikavosti – za pololetí 
stihli založit reálnou společnost 
a nyní řídí její finance, propagaci 
i obchod. V lednu mladí byznys-
meni dosáhli dalšího úspěchu. 
Logo a promo video jejich stu-
dentské firmy odborníci zvolili 
za nejlepší v regionu.

Na druhém místě skončili 
žáci s firmou SweetLight nabíze-
jící relaxační balíčky se svíčkami 
a čokoládou, třetí příčku obsadil 
tým REBAN, který vyrábí a prodává 
tašky, obaly, desky nebo penály ze 
starých, již vyřazených reklam-
ních bannerů.

Všechny tři tyto úspěšné 
studentské firmy vznikly na téže 
škole – Obchodní akademii, Střed-
ní odborné škole a Jazykové škole 
s právem státní jazykové zkoušky 
v Hradci Králové.

Úkolem studentů bylo graficky 
ztvárnit logo své firmy a natočit 
krátké reklamní video o produktu 
či službě, kterou nabízí. „Soutěž 
JA Top logo je oblíbeným zpest-
řením celoročního vzdělávacího 

programu JA Studentská firma pro 
středoškoláky od 15 do 19 let. Díky 
programu studenti zažívají všech-
na úskalí opravdového byznysu. 
Přímo v praxi přivykají týmové 
spolupráci, zodpovědnosti a dal-
ším dovednostem, které si žádá 
pracovní trh. Cílem soutěže JA Top 
logo je seznámit studenty se zá-
klady marketingu – aby pochopili 
náležitosti chytlavého loga firmy 
a přemýšleli, jak ideálně oslovit 
svou cílovou skupinu ve 30sekun-
dovém spotu,“ popsal Martin Smrž, 
ředitel nevládní organizace JA 
Czech, jejíž programy na podporu 
podnikavosti v současnosti využí-
vají tisíce českých škol.

Do čtvrtého ročníku dvoukolo-
vé soutěže JA Top Logo se přihlá-
silo celkem 195 studentských 
týmů z celé České republiky, což 
je meziroční nárůst o 38 procent. 
Nejprve se studentské firmy pomě-
řily v rámci kraje a v únoru čekalo 
regionální vítěze národní finále 
v renomované reklamní agentuře 
McCANN Prague. Zde už hradečtí 
žáci neuspěli.  | 
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Z ReGIonU

Centrum architektury Královéhradeckého kraje zahájilo 
svoji činnost konferencí pro starosty

Nově vzniklé Centrum archi-
tektury Královéhradeckého kraje 
(CAKHK) zahájilo svoji činnost 
v úterý 6. února 2024. Ve foyer Ga-
lerie moderního umění v Hradci 
Králové se uskutečnila konfe-
rence s názvem Rozvíjíme naši 
obec pro kvalitní život a výzvy 21. 
století, a to primárně pro starost-
ky a starosty obcí v regionu. Kon-
ference se zaměřila především 
na praktické využití získaných 
kontaktů a informací při přípra-
vě investičních záměrů.

Centrum architektury Krá-
lovéhradeckého kraje je první 
organizací svého druhu v České 
republice. Působí pod Galerií mo-

derního umění v Hradci Králové 
a mimo jiné metodicky pomáhá 
obcím v Královéhradeckém kraji 
optimálně nastavit pozici měst-
ských či obecních architektů, 
organizovat participační procesy 
při přípravě investic, připravovat 
vhodné typy architektonických 
a dalších soutěží, plánovat veřej-
né prostory, využívat v nich umě-
ní či regulovat vizuální smog.

„Přihlásilo se přes sedmdesát 
hostů a řada z nich má velký 
zájem účastnit se aktivně. Zasílají 
své investiční záměry i prezenta-
ce, jsou připravení debatovat. Je 
vidět, že kvalita architektury a ve-
řejného prostoru je opravdu živé 

téma, které dokáže zaujmout čím 
dál větší okruh lidí. Mezi účastní-
ky jsou nejen představitelé měst, 
ale i zástupci menších obcí. Je 
vidět, že dobře plánovat a stavět 
se dá všude – tomu jsme se také 
snažili přizpůsobit program,“ 
shrnul vedoucí Centra architek-
tury Michal Kudrnáč.

Konferenci v režii CAKHK 
tvořilo několika bloků předná-
šek a workshopů. Vystoupili zde 
například Josef Morkus z Minis-
terstva pro místní rozvoj, starosta 
Litomyšle Daniel Brýdl, městští 
architekti Radek Novotný a Lukáš 
Ehl, urbanista Osamu Okamura 
a odbornice na veřejný prostor 

Pavla Melková. Zatímco dopoled-
ne bylo zaměřeno více teoreticky, 
odpoledne patřilo především 
sdílení zkušeností účastníků.

Na úvodní konferenci bude 
navazovat setkání s inspirativ-
ními architekty z Polska a Slo-
venska, které bude určené pro 
odbornou veřejnost. 

Centrum architektury chystá 
také exkurze do měst a obcí 
známých kvalitou své výstavby, 
uměleckou instalaci na Velkém 
náměstí v Hradci Králové nebo 
výstavu staveb z Královéhradec-
kého kraje, které byly nominová-
ny na Českou cenu za architek-
turu. |

Trutnovská nemocnice nově nabízí specializované oční vyšetření  
Oční oddělení Oblastní nemoc-

nice Trutnov rozšířilo své vybavení 
o špičkový diagnostický přístroj 
na vyšetření očí zejména pacientů 
s diabetem či zeleným zákalem. 
Nový přístroj, za který nemocnice 
zaplatila více než 2,5 milionu korun, 
kombinuje konfokální skenovací 
laserový oftalmoskop s OCT. 

„Škála vyšetření pomocí 
nového OCT přístroje je široká. 

Pomáhá nám například odhalit 
počínající zelený zákal již v pr-
vopočátku. Díky diagnostice zra-
kového terče, nervových vláken 
i vrstev sítnice, které jsou postiže-
ny zeleným zákalem jako první, 
můžeme začít s léčbou včas, a tím 
zachránit oko před slepotou. 
Vyšetření je určeno k diagnostice 
věkem podmíněné makulární 
degenerace a některých dalších 

nemocí sítnice, včetně změn 
u diabetiků,“ vysvětlila primářka 
očního oddělení Oblastní nemoc-
nice Trutnov Zuzana Chovancová. 

Na specializované vyšetření 
do trutnovské nemocnice již 
posílají své pacienty oční lékaři 
z širokého okolí. Samotné vyšet-
ření trvá řádově několik málo 
minut. Nový přístroj sám vyhod-
notí nález v oku pacienta, finální 

diagnostika je však v režii lékaře, 
který nález posuzuje z hlediska 
objektivního stavu vyšetřova-
ného člověka. Při opakovaném 
vyšetření porovnává moderní 
přístroj dřívější nález s aktuál-
ním stavem a umí vyhodnotit 
vývoj onemocnění. Všechna tato 
vyšetření jsou neinvazivní, pro 
pacienta velmi komfortní, rychlá 
a přesná. |

Muzeum Krkonoš láme rekordy a láká stovky návštěvníků denně
Začátkem listopadu otevřela 

správa KRNAP ve Vrchlabí nové Ná-
vštěvnické centrum Krkonošského 
národního parku – Muzeum Kr-
konoš. Za první tři měsíce provozu 
je navštívilo 11 tisíc lidí. Rekordní 
denní návštěvnost přesahovala 800 
osob a v nejsilnějším týdnu k nám 
přišly 3 000 návštěvníků. 

„Reakce návštěvníků jsou vesměs 
pozitivní, až nadšené. To je veliká 
radost. Ukazuje se, že ty roky práce 
celého týmu stály za to a my se 
můžeme těšit i praktickými náměty 
některých návštěvníků, co zlepšit. 
Pobavil nás upřímný vzkaz od jed-
noho návštěvníka, který napsal, 
že to u nás baví i ty, kdo nesnáší 

muzea,“ řekl ředitel Muzea Krkonoš 
Jakub Šimurda a dodal: „Aktuálně 
intenzivně testujeme programy pro 
školy, které plánujeme v brzké době 
školám nabídnout.“  

Kromě očekávané vysoké 
návštěvnosti vrchlabského Muzea 
Krkonoš mají letos právě s ohle-
dem na počasí napilno i všechny 
naše ostatní muzejní pobočky – 
Krkonošské muzeum v Jilemnici, 
Památník zapadlých vlastenců 
v Pasekách nad Jizerou a lesnicko-
-myslivecká expozice Šindelka 
v Harrachově. Všude se těší na své 
spokojené návštěvníky.

S ohledem na tuto extrémní 
návštěvnost a ve snaze rozptýlit 

ve špičkách zájem o Muzeum 
Krkonoš rozšiřuje muzeum 
otvírací dobu nedalekého Krtka. 
Nově bude pro veřejnost otevřen 
od úterý do pátku od 13 do 17 

hodin. Návštěvníkům nabídneme 
různé hry (krkonošská čam-
burína, jenga, výlet nanečisto), 
tvořivé dílničky, projekci filmů 
s krkonošskou tematikou nebo 
nyní instalovanou fotografickou 
výstavu Czech Nature Photo. 

Návštěvnické centrum Kr-
konošského národního parku 
– Muzeum Krkonoš představuje 
návštěvníkům příběh Krkonoš, 
a to s ohledem na jedinečnou 
přírodu i ve vztahu k soužití 
přírody a člověka. Sídlí ve Vrchla-
bí (Husova 213) v budově býva-
lého augustiniánského kláštera. 
Otevřené je denně mimo pondělí 
od 9 do 17 hodin. |
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Rok významných jubilantů v Rychnově
Vážíme si lidí, kteří 

v Rychnově působili, 
něco dokázali a mo-
hou být inspirací nám 
všem. Navzdory době, 
ve které žili. 

Jedním z ta-
kových lidí je bezesporu Jiří Šlitr, 
fenomenální umělec a spoluzakladatel 
divadla Semafor. Ve čtvrtek 15. února 
uplynulo 100 let od jeho narození. 
V roce 1938 se s rodiči přestěhoval 
do Rychnova nad Kněžnou, na míst-
ním gymnáziu maturoval a založil 
Rychnovský Dixieland, později Czecho-
slovak Dixieland Jazz Band. 

Město Rychnov nad Kněžnou 
vyhlásilo rok 2024 Rokem Jiřího Šlitra. 
Čeká nás divadelní festival Poláčkovo 
léto, koncert v Letovisku Studánka, 
představení Divadla Semafor i jednot-
livé kulturní akce. Tady všude chceme 

odkaz Jiřího Šlitra připomínat. Moc se 
na to těším. 

V letošním roce navíc uplyne i 200 let 
od chvíle, kdy se do našeho města přistě-
hovala Magdalena Dobromila Rettigová. 
V budově staré radnice dopsala svoji 
nejslavnější kuchařku a my můžeme být 
právem hrdí, že jsme součástí gastrono-
mické historie. 

Městská společnost Kultura Rychnov 
nad Kněžnou, s. r. o., připravuje týdenní 
oslavy Magdaleny Dobromily Rettigové. 
Na konci května nás čeká série akcí, které 
vyvrcholí v sobotu 25. května oslavami 
na Starém náměstí. Bude to originální 
forma gastrofestivalu. Těšit se můžete 
na řemeslné stánky, kuchařské show 
na podiu i hudební vystoupení. 

Ráda bych vás pozvala k nám 
do Rychnova za tradicemi a vzpomínkou 
na jedinečné osobnosti . 

Jana Drejslová (ODS+STAN+VČ)

Hradecká galerie stále hledá 
mistrovské dílo. Pomůžete? 

Galerie moderního umění 
v Hradci Králové (GMU) zveřejni-
la průběžné výsledky hlasování 
z výstavy Hledá se mistrovské dílo, 
kde návštěvníci mohou rozhod-
nout o nejlepším obrazu z jejích 
sbírek.

Výstava prezentuje více než 200 
děl z období od konce 18. století 
až po současnost a jejím hlavním 
cílem je porovnat zavedený názor 
dějin umění s vkusem soudobé-
ho publika. „Kombinujeme díla 
známých malířů s obrazy, která 
vytvořili autoři méně věhlasní, 
polozapomenutí, regionální, ale 
v podstatě neméně důležití,“ vysvět-
luje kurátor výstavy Tomáš Kolich.

Možnost hlasovat pomocí že-
tonů zatím využilo 2 273 návštěv-

níků, kteří vhodili celkem 13 638 
hlasů – každý může zvolit až šest 
děl. 

Z průběžných výsledků vychází 
jako favoriti tři obrazy, které se 
přetahují o první místo a od ostat-
ních „soutěžících“ odskočili již 
o několik desítek hlasů.

Nejvyšší příčku s počtem 339 
hlasů obsadil obraz Keř II na-
malovaný Františkem Muzikou. 
Na druhém místě s 334 hlasy je 
aktuálně Pokus o portrét Jiřiny 
Haukové z dílny Mikuláše Medka. 
V těsném závěsu s 332 hlasy je 
dotahuje obraz Muž v klobou-
ku od Josefa Čapka. Hlasování 
probíhá až do 26. května. Finální 
výsledky galerie zveřejní v rámci 
květnové Muzejní noci.  |

Volné první středy v krajských muzeích, galeriích či 
hvězdárnách pokračují i letos

Kulturní a populárně-vzdělá-
vací příspěvkové organizace Krá-
lovéhradeckého kraje pro velký 
zájem veřejnosti pokračují i letos 
v bezplatných vstupech o prvních 
středách v měsíci. Nabídku kraje 
a jeho organizací dosud využily 
tisíce návštěvníků.

„Volné vstupy jsme zvolili pro 
lepší zapamatovatelnost na dny, 
kdy je připomínají všem známé 
polední zkoušky sirén. Naším 
cílem, který se nám loni povedl, 
je opakovaně přilákat co nejvíce 
lidí do krajských galerií, hvězdá-
ren a také různých typů muzeí 
a památníků. Zprostředkováváme 
tak umělecké zážitky, poutavou 
formou vzděláváme a celkově 
nabízíme smysluplné trávení 
volného času lidem všech gene-
rací. Na aktuální rok tyto insti-
tuce připravily také řadu nových 
programů, abychom udržovali, 
a navíc dále rozšiřovali skupiny 
návštěvníků, které jejich nabídka 
zaujala,“ vysvětlila náměstkyně 
pro oblast sociálních věcí, kultury 

a cestovního ruchu Martina Ber-
dychová.

Vstupy zdarma poskytují více 
než dvě desítky regionálních kul-
turních a vzdělávacích institucí 
svým návštěvníkům již od prosin-
ce 2022 v rámci krajské kampaně 
„Je normální si pomáhat“, která 
reagovala na ztížené ekonomické 
podmínky řady domácností v dů-
sledku covidu, vysokých cen ener-
gií či inflace. Kraj umožňuje volné 
vstupy nejen každou první středu 
v měsíci pro všechny, ale také dě-
tem do 10 let a seniorům od 65 let 
i ve všech ostatních dnech.

Krajští radní navíc pro letošek 
schválili metodiku, která upřesňu-
je, za jakých podmínek se na ná-
vštěvníky vstupy zdarma vztahují, 
a stanovuje, jak bude probíhat jejich 
evidence. Díky jednotnému způsobu 
jejich počítání bude následně mož-
né provádět přesné vyhodnocování 
kampaně z hlediska jejího vlivu 
na návštěvnost. Metodiku zpracoval 
krajský odbor kultury, památkové 
péče a cestovního ruchu. |

Do projektu jsou zapojené tyto kulturní 
a vzdělávací instituce:
• Galerie moderního umění hradec Králové
• Galerie výtvarného umění v náchodě
• hvězdárna v Úpici
• hvězdárna a planetárium v hradci Králové
• muzeum východních Čech v hradci Králové
• muzeum války 1866 (stálá expozice prochází rekonstrukcí)
• Regionální muzeum a galerie v jičíně
• muzeum a galerie orlických hor v Rychnově nad Kněžnou
• Památník Karla Plachetky v Rychnově nad Kněžnou
• muzeum krajky vamberk
• Sýpka − muzeum orlických hor (Rokytnice v orlických horách)
• Synagoga − Památník Karla Poláčka v Rychnově nad Kněžnou
• muzeum náchodska
• Pevnost Dobrošov (volný vstup platí pouze do návštěvnického centra)
• muzeum v klášteře v Polici nad metují
• Dřevěnka − stará škola v Polici nad metují
• Rodný domek a. jiráska v hronově
• Čapkův mlýn − papírna v hronově
• muzeum aloise jiráska v divadle v hronově
• Galerie „m“ ve vrchlabí
• Dům pod jasanem v trutnově
• městské muzeum loreta v Chlumci nad Cidlinou
• vlastivědné muzeum v Dobrušce
• Studijní a vědecká knihovna v hradci Králové
• vlastivědné muzeum v Železnici

náZoRY ZaStUPItelů
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Parky, nebo parkování?
Když jsem se 

zeptala školáků 
z jedné z hradeckých 
základních škol, jak 
by mělo vypadat Vel-
ké náměstí v Hradci 
Králové, odpověděli docela vtipně, že 
spíš jako park než parkoviště. Potvrdili 
bezděčně většinový názor hradecké 
veřejnosti, kterou jsme jako vedení 
radnice zapojili do formování podoby 
historického náměstí krajského města. 
Zatímco většina velkých měst v Krá-
lovéhradeckém kraji má svá náměstí 
v alespoň částečně důstojném stavu, 
krajské město desetiletí kolem rozpa-
čitého stavu svého klíčového prostoru 
v historickém centru přešlapuje. A tak 
v kulisách renesanční a barokní archi-
tektury má Hradec stále parkoviště jak 
před obchodním domem.

Chceme ve městech parky, nebo 
parkoviště? To není téma žhavé jen pro 
Hradec, ale pro většinu českých měst. 
V Hradci ale i na dalších místech se 
jasně potvrdilo, že nafukování nabídky 
parkovacích míst znamená paradoxně 
další, nekonečný nárůst požadavků 
na parkování. A potvrdily to i nedávné 
zkušenosti v hradeckém historickém 
centru: po otevření dvou nedalekých 
parkhausů ubylo parkujících aut jen 
na chvíli. Plocha náměstí je už zase 
plná. Lidé chtějí parky, přívětivá veřejná 
prostranství, kde chodci nebrkají 
na každém kroku o odstavená auta. 
Nikoli parkoviště a parkovací domy. Ty 
problém s parkováním nevyřeší, ale pa-
radoxně ho zhorší. Chytré radnice musí 
přicházet s řešeními, která znamenají 
budoucnost pro život lidí. Nikoli aut. 

Pavlína Springerová (Spojenci pro KHK)

Krize bydlení
Krize bydlení je 

v plném proudu. 
Dotýká se úplně všech 
včetně Královéhradec-
kého kraje. Bohužel, 
ani vláda, ani MMR nic 
nedělá. A ještě k tomu si ministr Bartoš 
nechal z rozpočtu vzít 7,4 miliard korun 
a státní podporu mladým lidem zastavil. 
Přicházím s vlastním desaterem, které je 
tou správnou cestou ven z bytové krize.
1. Hypotéky pro mladé s možností 

po dobu péče o dítě splácet jen úroky.
2. Výhodné půjčky pro mladé na druž-

stevní podíl.
3. Podpora rozdělení vícegeneračních 

domů na samostatné bytové jednotky.
4. Rozumná regulace platforem na uby-

tování v soukromí typu Airbnb, která 
přinese nejen více bytů do dlouhodo-
bého pronájmu, ale také více soused-
ského klidu.

5. Vytvoření státního developera, který 
zmapuje a dá k dispozici vhodné stát-

ní pozemky a který rozjede výstavbu 
státních /obecních bytů.

6. Podpora výstavby seniorského 
bydlení s doplňkovými službami, aby 
senioři byli soběstační.

7. Vyšší podpora výstavby studentských 
kolejí, protože studentská poptávka 
po nájmech žene ceny nahoru.

8. Zahájení PPP projektů v oblasti 
nájemního bydlení, které budou 
motivovat soukromé subjekty stavět 
více bytů.

9. Fakticky nerušit stavební spoření. Sys-
tém doporučuji rozumně přenastavit 
a využít ho výhradně na podporu 
bydlení.

10. Zrychlení povolovacího řízení kon-
centrací na rozjezd nového stavební-
ho zákona.
 Realizace těchto kroků není ani složi-

tá a neobstojí ani argument, že stát na ně 
nemá peníze. Má. Chce to jen opravdu 
chtít a pracovat!

Klára Dostálová (ANO2011)

Orientace finančních toků Královéhradeckého 
kraje v příštích letech

Majetek kraje je 
gigantický – nemo-
vitý se odhaduje 
na 30 mld. Kč, movitý 
na podobnou částku. 
A stále se mohut-
ně investuje. Kraj je velmi štědrým 
donátorem dotací cizím subjektům 
na všech platformách. Vzhledem 
k neutěšené ekonomické situaci státu 

bude muset kraj přehodnotit orientaci 
finančních toků i z důvodu slábnou-
cích dotací od státu a blížícímu se kon-
ci dotací z EU. Do tří let se kraj bude 
muset starat hlavně sám o sebe. 

Spousta neziskových organizací 
navyklá žít z dotací zanikne. I obce 
se musí naučit žít ze svých rozpočtů 
a nespoléhat na dotační politiku státu 
ani krajů. Proto je nutné s předstihem 

s tímto tvrdým scénářem počítat a při-
jmout jej v podobě úsporných řešení – 
důsledně kontrolovanému snižování 
režijních nákladů v krajem zřízených 
organizacích. Ruku v ruce s tím půjde 
i tvrdší personální politika, úřednický 
aparát nevyjímaje. 

Kraj se bude muset popasovat s ne-
dostatkem kapacity umístěných klientů 
v sociálních službách. Do udržení do-

pravní infrastruktury musí jít každý rok 
více než miliarda korun. Zdravotnictví 
si vyžádá finance na modernizaci vyba-
vení kvůli rychlým odpisům drahých 
přístrojů. A k tomu stálé nátlakové poža-
davky na růst platů ve všech odvětvích! 

Postavit proto v příštích letech kvalit-
ní rozpočet bude těžší. Kraj bude potře-
bovat vedení silné ruky. Bude to nutné. 

Miroslav Uchytil (Koalice pro KHK) 

Za čtyři roky 647 stromů. Je to hodně nebo málo?
Nedávno jsem 

na zastupitelstvu 
kraje reagovala 
na článek, kde bylo 
vyhodnocení krajů, 
jak jsou úspěšné při 
osazování silnic stromy a keři. Náš kraj 
nedopadl nejlépe, a proto jsem se ve-
dení kraje zeptala, proč u nás nejde to, 
co jinde jde. Získala jsem fundovanou 
odpověď, co výsadbě brání a že kraj 
postupuje správně.  Méně již, jak by to 
šlo zlepšit. Chápu, že hlavním problé-
mem jsou majetkové vztahy s vlastníky 
pozemků u silnic. Ale jsou to převážně 
zemědělci a příjemci dotací, kteří by 
mohli být zainteresováni na výši dota-
ce za strpění výsadby zeleně na svých 
pozemcích. To by ale muselo minister-
stvo zemědělství reagovat na vyjádření 

Evropské komise, že ministerstvo má 
ve zcela svých rukou zvýšení motivace 
zemědělců krajinné prvky vytvářet. 

Nevím jak vám, ale mně chybí ne-
jen stromořadí v našich městech, ale 
i u silnic, kde dříve bývávaly a nikomu 
nepřekážely. Jednotvárnost dlouhých 
cest narušily až stromy a keře a kraji-
na se stala členitou a zajímavou.  

Zrychlující se klimatické změny 
vytváří tlak na snížení teplot měst 
a obcí včetně zadržení vody v krajině. 
To jsou důvody pro výsadbu zeleně 
ve městech. Ale krajina mezi městy 
podobnou péči zaslouží také. Možná 
se i vám bude jevit zajímavým údaj 
o tom, že KHK vysadil u silnic v posled-
ních čtyřech letech 647 kusů stromů. 
Je to hodně nebo málo?

Monika Štayrová, (nezařazení)

Kraj a sociální služby
Kraje zřizují „do-

movy důchodců“. V na-
šem kraji je to např. 
velký Domov U Biřičky 
v Hradci Králové nebo 
Domov důchodců 
v Náchodě. Kraj také 
značně finančně podporuje i mnoho 
domovů pro seniory zřizovaných městy 
a obcemi, např.  v Broumově, Mlázovicích, 
ale i zřizovaných charitou např. Domov 
pokojného stáří v Libošovicích. 

Kraj obecně rozhoduje o existenci 
jakékoli sociální služby na svém území, 
vzhledem k tomu, že rozděluje cca 1,5 
miliardy Kč mezi poskytovatele sociál-
ních služeb. Vedle pobytové služby se také 
jedná o terénní pečovatelskou službu 
a službu ambulantní. 

Pokud jde o provozní výdaje, pak 
výdaje na sociální služby jsou nejrych-

leji rostoucí položkou rozpočtu. Jen 
od roku 2019 (poslední před covidem) 
do roku 2023 došlo k nárůstu o 58 % 
(inflace za toto období 33–35 %).

Pro rok 2024 je rozpočtováno 1,8 
miliard Kč. Lidé stárnou a poptávka 
na sociální služby je značná. 

Podobně je kraj aktivní i v investi-
cích – v posledních letech rozšiřová-
ním svých zařízení přidal kraj do těch-
to zařízení desítky lůžek navíc. Nyní se 
kraj vydal spíše cestou podpory měst-
ských zařízení. Poskytuje investiční 
dotace v řádu nižších stovek milionů 
na domovy důchodců do Broumova, 
Nové Paky a Nového Bydžova. Kraj sám 
zahájil novostavbu ve Vrchlabí a pak 
řadu menších, ale investičně značně 
dotovaných domovů pro zdravotně 
postižené. 

Rudolf Cogan (ODS+STAN+VČ)
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Vyluštěte křížovku a soutěžte s námi o dárek. Zašlete nám tajenku do 15. března 2024 na e-mail: krizovka@kr-kralovehradecky.cz, nebo poštou na adresu: 
Tiskové oddělení KÚ Královéhradeckého kraje, Pivovarské náměstí 1245, 500 03 HRADEC KRÁLOVÉ s heslem „KŘÍŽOVKA“. Třem vylosovaným výhercům 
pošleme dárek, proto nezapomeňte uvést svoji adresu. Zasláním odpovědi souhlasíte se zpracováním svých osobních údajů, a to do vydání následujícího 
čísla U nás v kraji. V případě vylosování vaší správné odpovědi pak souhlasíte i se zveřejněním svého jména a bydliště v následujícím čísle U nás v kraji. 
Výherci minulého kola jsou: Marie Žabová (Černilov), Jan W. Grenhall (Hořice), Lenka Košková (Smiřice).  
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SoUtĚŽnÍ KŘÍŽovKa

Královéhradecká lékárna otevřela novou pobočku v Rokytnici v Orlických horách 
Společnost Královéhradecká 

lékárna začala od února provozovat 
lékárnu v Rokytnici v Orlických 
horách, která se otevřela se v centru 
města, v prostorách lékárny, která 
byla již více než rok uzavřená. 
Díky iniciativě Královéhradeckého 
kraje a podpoře města se místním 
obyvatelům významně zlepšila do-
stupnost léků, protože do nejbližší 
lékárny to dosud měli přibližně 20 
minut cesty autem. 

Královéhradecká lékárna provo-
zuje 13 poboček po celém Králové-
hradeckém kraji a současně je hlav-
ním dodavatelem léků do všech 
krajských nemocnic. Otevření 
14. pobočky v Rokytnici v Orlických 

horách předcházela jednání o eko-
nomické udržitelnosti provozu.

Vedení rokytnické radni-
ce nabídlo pronájem prostor 

za symbolickou jednu korunu 
a současně má v rozpočtu připra-
vené peníze na dotování provozu 
lékárny.

Lékárna v Rokytnici v Orlických 
horách bude otevřená v pondělí, 
v úterý a v pátek od 8:00 do 12:00 
hodin a ve čtvrtek od 13:00 do 17:00 
hodin na adrese Sídliště 1. máje 53, 
v budově zdravotního střediska.

Společnost Královéhradecká 
lékárna a.s. je ze 100 % vlastně-
na Královéhradeckým krajem 
prostřednictvím Zdravotnického 
holdingu KHK. Kromě veřejných 
lékáren zajišťuje služby ústavní 
lékárny pro Oblastní nemocnici 
Náchod, Oblastní nemocnici Trut-
nov a Městskou nemocnici Dvůr 
Králové nad Labem, dále zásobuje 
léky celou řadu dalších obchod-
ních partnerů. |




